

second reading. Ordered, That the said Bill be read a second time, upon Monday next.

The Order of the Day, for the second reading of the Bill to establish a Bank in the Province of *Lower-Canada*, being read;

On motion of Mr. *Cuvillier*, seconded by Mr. *Bruneau*,

Ordered, That the said Order of the Day be postponed.

Resolved, That the said Bill be read a second time upon Saturday next.

Enquiry on T. M'Cord, Esq.

The Order of the Day, for the House in Committee, to enquire by evidence whether *Thomas M'Cord*, Esquire, one of the Members of this House, hath not knowingly and wilfully used bad faith and surprise with respect to this House, in the manner wherein he introduced and carried through, last year, a Bill, intituled, "An Act more effectually to provide for the regulation of the Police in the Cities of *Quebec* and *Montreal*, and Town of *Three-Rivers*, and for other purposes therein mentioned," being read;

The House resolved itself into the said Committee. Mr. Speaker left the Chair.

Mr. *Bruneau* took the Chair of the Committee.

Mr. Speaker resumed the Chair.

Several Members having retired, the names of those present were taken down, as followeth:

MR. SPEAKER,

Messieurs *Bellet*, *Déligny*, *Lagueux*, *Viger*, *Dénéchau*, *Després*, *Bruneau*, *Huot*, *Malbœuf*, *Gauvreau*, *Lacombe*, *Cuvillier* and *Cockburn*.

And, at ten minutes before six o'clock, P. M. Mr. Speaker adjourned the House, for want of a Quorum.

Tuesday, 3^d February, 1818.

Report of Committee on the Petition of the Grand Voyer of the District of Quebec.

MR. *Taschereau*, from the Special Committee to whom was referred the Petition of *Jean Baptiste D'Estimauville*, Esquire, Grand Voyer of the District of *Quebec*, reported, that the Committee had examined the matter thereof, and had come to an opinion thereon, which he was directed to submit to the House, whenever it shall be pleased to receive the same; and he read the Report in his place, and afterwards delivered it in at the Clerk's Table, where it was again read, as followeth:

Your Committee heard Mr. *Joseph François Perrault*, ancient Clerk of the Peace, and one of the Prothonotaries of the Court of King's Bench for the District of *Quebec*, who informed the Committee, that the sum of one hundred and fifty pounds is not sufficient to pay that Officer and his Deputy, and to indemnify him for his trouble and expenses. That this sum divided between him and his Deputy, being only seventy-five pounds to each, is equal to that allowed to a Judge for going the Circuit, and ought, in the case of these Gentlemen, to be considered as an indemnification for the two Circuits which they are bound annually to perform. The Fees allowed them by the Justices of the Peace, were the payment regular and easily obtained, might be an indemnification for their trouble. The newly established inhabitants, are the persons requiring the opening of new Roads, and these are precisely the persons least able to pay for them. The apprehension of incurring the expense, must naturally prevent their requiring him to act, and retard the settlement and improvement of the concessions. The Grand Voyer does, without doubt, lose a large portion of his present costs. It would be more expedient that the Grand Voyer and his Deputy, as also the Clerks of the Peace, should be paid by the Province, for those purposes of public utility, as follows, that is to say: the Grand Voyer, or his Deputy, for each *Procès Verbal* which is ratified either entirely or, in part, ten pounds, and the Clerks one pound ten shillings.

VOL. 27.

The

Ordonné, Que ledit Bill soit lu une seconde fois, Lundi prochain.

Seconde lecture.

Lu l'Ordre du jour, pour la seconde lecture du Bill, pour établir un Banque dans la Province du *Bas-Canada*.

Sur Motion de Mr. *Cuvillier*, secondé par Mr. *Bruneau*,

Ordonné, Que ledit Ordre du jour soit remis.

Résolu, Que ledit Bill soit lu une seconde fois, Samedi prochain.

Lu l'Ordre du jour, pour que la Chambre se forme en Comité pour s'enquérir par preuves, si *Thomas M'Cord*, Ecuyer, un des Membres de cette Chambre, n'a pas sciemment et volontairement usé de mauvaise foi et de surprise envers cette Chambre, par la manière dont il y a introduit l'année dernière, et conduit dans ses progrès, un Bill, intitulé, "Acte qui pourroit plus efficacement aux Règlements de la Police dans les Cités de *Québec* et de *Montréal*, et dans la Ville des *Trois-Rivières*, et pour d'autres fins;"

Enquête sur T. M'Cord, Ecr.

La Chambre s'est en conséquence formée en Comité.

Mr. l'Orateur a laissé la Chaire.

Mr. *Dénéchau* a pris la Chaire du Comité.

Mr. l'Orateur a repris la Chaire.

Plusieurs Membres s'étant retirés, les noms de ceux présens ont été pris comme suit:

MR. L'ORATEUR,

Messieurs *Bellet*, *Déligny*, *Lagueux*, *Viger*, *Dénéchau*, *Després*, *Bruneau*, *Huot*, *Malbœuf*, *Gauvreau*, *Lacombe*, *Cuvillier* et *Cockburn*.

Et à cinq heures cinquante minutes du Soir, Mr. l'Orateur a ajourné la Chambre, faute de Quorum.

Mardi, 3^e Février, 1818.

MR. *Taschereau*, du Comité Spécial auquel a été référée la Pétition de *Jean Baptiste D'Estimauville*, Ecuyer, Grand Voyer pour le District de *Québec*, a fait rapport, que le Comité en avoit examiné l'objet, et avoit formé une opinion sur icelle, qu'il avoit ordre de soumettre à la Chambre, lorsqu'il lui plairoit de la recevoir: Et il a lu le Rapport à sa place, et ensuite l'a remis à la Table du Greffier, où il a été lu de nouveau comme suit:

Rapport du Comité sur la Pétition du Grand Voyer du District de Québec.

Le Comité a entendu Mr. *Joseph François Perrault*, ancien Greffier de la Paix, et Protonotaire de la Cour du Banc du Roi, pour le District de *Québec*, lequel a informé votre Comité, que la Somme de cent cinquante Livres courant, n'est pas suffisante pour payer cet Officier et son Député, et l'indemniser de ses peines et de ses dépenses. Que cette Somme divisée entre lui et son Député, ne donnant que soixante et quinze Livres à chacun, est égale à celle accordée à un Juge pour faire la Tournée, et devroit être considérée à l'égard de ces Messieurs comme indemnité, pour les deux Tournées qu'ils sont tenus de faire annuellement. Les Honoraires qui leur sont accordés par les Juges de Paix, s'ils en étoient payés régulièrement et facilement, pourroient les indemniser de leurs peines. Ce sont les nouveaux Habitans qui demandent l'ouverture des nouveaux Chemins, et conséquemment ceux qui sont les moins en état de payer. La crainte des frais doit naturellement les empêcher de recourir à son ministère, et retarder l'avancement et l'établissement des nouvelles Concessions. Le Grand Voyer perd, sans doute, beaucoup de ses honoraires actuels. Il seroit plus expédient que le Grand Voyer et son Député, ainsi que les Greffiers de la Paix, fussent payés par la Province, pour ces objets d'utilité publique, savoir: le Grand Voyer ou son Député, pour chaque Procès Verbal homologué en tout ou en partie, dix Livres courant, et les Greffiers, une Livre dix Shillings courant.

Mr.